
Vindmøller på havnen ved Aarhus Ø 

Grundlæggende er jeg enig med ideen om at vi skal gøre noget for klimaet i Aarhus Kommune og synes 

specielt introduktionen af solenergi er en god ide, men placering af kæmpe vindmøller ved Aarhus Ø på 

havnen er dårligt valgt symbolpolitik og en dårlig investering af skatteborgernes penge. 

Miljøpåvirkning Aarhus Ø: Den udarbejdede visualisering viser med al tydelighed at de 2 vindmøller vil 

være meget tydelige på Aarhus Ø, hvilket udover de visuelle gener for indbyggerne også vil medføre stor 

sandsynlighed for lavfrekvent støj og skyggekast fra vingerne. Dette vil medføre diverse søgsmål om 

erstatning for tab af ejendomsværdi fra de påvirkede beboere på øen, hvilket ikke vil hjælpe på kvaliteten 

af investeringen. 

I det hele taget kan man sige at placeringen af vindmøllerne og de medfølgende gener strider imod hele 

ideen med Aarhus Ø, som beskrevet og flere gange præsenteret af Aarhus Kommune for den brede 

offentlighed, som et nyt attraktivt byområde med et fantastisk nærmiljø, understøttet af nærheden til 

vandet. Dette er jo selve drivkraften i at tiltrække gode skatteborgere til området, som kan bidrage til en 

sund økonomi og udvikling af Aarhus Kommune. 

Ovenstående er også interessant set i lyset af at Aarhus Kommune tidligere har gjort indsigelse mod 

havmølleprojektet ved Mejlflak mellem Aarhus bugt og Samsø pga. udsynet til møllerne i horisonten, 

selvom dette projekt ligger betydeligt længere væk fra kysten. 

Kvalitet af investering: Økonomien i vindmølleprojekter er generelt meget afhængigt af antallet af møller 

og placeringen af 2 havmøller på Aarhus havn er næppe en god forretning. Til sammenligning kan nævnes 

at NRGi oprindeligt stoppede Mejlflak projektet med 20 vindmøller pga. ringe afkast af investeringen. Det 

samme er for nylig sket ved Grenå havn hvor et projekt med 6 vindmøller også er blevet stoppet af samme 

grund.  

Derudover mangler opstilling af vindmøller på havnen også synergi med havnenes andre aktiviteter. 

Havnen lever ikke af at producere strøm, men netop af havnedrift. Mht. energi til et evt. landstrømsanlæg 

for krydstogtskibe etc. kan man til en konkurrencedygtig pris købe grøn strøm ved diverse elselskaber, som 

netop har ekspertisen i at producere grøn strøm. Evt. kunne kommunen også investere i et landbaseret 

vindmølleprojekt med nogen af de professionelle aktører på området, som med garanti vil være en bedre 

og grønnere investering for skatteborgernes penge. 

Konklusion: Så for at opsummere. Placering af vindmøller på havnen ved Aarhus Ø vil genere en masse 

gode skatteborgere og ende i diverse erstatningssager. Hele konceptet med vindmøller på havnen vil ikke 

være en god investering og som sådan også være dårlig brug af skatteborgernes penge. Mange andre 

løsninger f.eks. land vindmøller vil være bedre investeringsmæssigt og klimamæssigt. Så drop 

symbolpolitikken og find de rigtige løsninger for Aarhus kommunes og klimaets skyld. 


